

# Referat af ordinært bestyrelsesmøde nr. 7 i Studenterrådet 2023

Dato	<b>14.10.2023</b>
Sted	<b>Købmagergade 52, 2 sal</b>
Punkt 1: Formalia	<p><i>Der indstilles til, at bestyrelsen vælger:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- en dirigent.</li> <li>- en ordstyrer.</li> <li>- en referent.</li> <li>- (to stemmetællere)</li> </ul> <p><i>Der indstilles yderligere til, at bestyrelsen:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- konstaterer mødets gyldighed.</li> <li>- konstaterer bestyrelsens beslutningsdygtighed.</li> <li>- godkender referatet fra seneste bestyrelsesmøde.</li> </ul> <p>Dirigent: Malte er valgt. Ordstyrer: Andrias er valgt. Referent: Signe er valgt. Stemmetællere: X er valgt.</p> <p>Konstatering af mødets gyldighed: <b>Mødet er rettidigt indkaldt og derved gyldigt.</b></p> <p>Konstatering af bestyrelsens beslutningsdygtighed til mødet: <b>Bestyrelsen er beslutningsdygtig efter 12</b></p> <p>Godkendelse af referat fra sidste møde: <b>Referatet for BM5 og BM6 godkendt.</b></p>
Mødedeltagelse	<p><i>Til stede var:</i></p> <p><u>Menige:</u> Signe (Naturressourcer) Thams (Naturressourcer) Jakob Hviid (Jura) Nethe (Naturressourcer)</p> <p><u>HUM:</u></p> <p><u>JUR:</u></p> <p><u>TEO:</u></p> <p><u>SAMF:</u></p> <p><u>SCIENCE:</u> Andrias (Fysik)</p> <p><u>SUND:</u> Ella (Medicin)</p> <p><u>Andre:</u></p>

	<p><u>Malte</u> Kevin</p> <p><i>Afbud fra:</i> Sune, Julia, Ivan, Eline</p>
Dagsorden	
Punkt 2 (O): Nyt fra	<p><i>Der indstilles til, at bestyrelsen orienteres om nyt fra forretningsudvalget, fakulteterne og diverse råd og organer.</i></p> <p><b>Orienteringen blev foretaget.</b></p>
Punkt 3 (O/D/B): Nyt Fra	<p><b>FU:</b> Vi er i gang med at lave lister til Univalget. Har man ikke selv en støtteliste, så skriv gerne til os, så kan vi få folk på vores liste. Kort projekt-ansættelse af Mads Øbakke til Univalget. Vi har afholdt GF. Vi fortsætter samarbejde med DGUB, og vi har indkaldt til stormøde d.30.okt.</p> <p><b>UB:</b> Vi har diskuteret strategien – UB’ernes fokus har været på trivsel og bæredygtighed. Demoen ude foran lagde et pres på de andre i lokalet. Mange eksterne var syge, så vi sad bedre internt i lokalet. Vi har fået mere ud af det, end vi havde regnet med da vi gik ind til mødet.</p> <p>Der kommer en central admin., med fakultets centre. Vi er hverken glade eller sure. Der kan komme både gode og dårlige ting ud af det. Vi skal passe på, at studienævnet ikke mister deres indflydelse. TAP’erne er sure. Vi skal skære 13% på admin.. Der er en god proces dog.</p> <p><b>KUUR:</b></p> <p><b>HUMrådet:</b> Vi har holdt møde. Carla er nu HUMrådsrep og Anton fra Sprogpsyko. Vi har GF d. 23.okt., hvor vi skal kigge på AR-medlemmer og SRKU-rep. Der er interesse blandt fagrådene til at få HUMråde top og stå.</p> <p><b>SAMF:</b> Vi har møde d. 23.oktober, og har allerede en AR-medlem fra Psyk.</p> <p><b>JUR (Hviid)</b> Vi forsøger at lave en støtte liste på JUR med Pusterummet.</p> <p><b>SCI:</b> Vi havde GF onsdag. Vi fik valgt alle til AR. Vi har fundet SRKU-rep. ved kampvalg. Vi har fået frigivet midler som vi giver direkte ud til fagrådene. Thams er den nye politiske fagråd.</p> <p><b>SUND:</b> Vi har ikke haft nogle møder siden sidste, men vi har GF d. 25.oktober. Medicinerrådet (50 deltagere!?) har fundet 3 AR-medlemmer til SUNDrådet, og vi har haft kampvalg til SN. Vi håber, at der kommer noget energi med ind i SUNDrådet. Ella giver en opsummering fra de seneste diskussioner.</p>

Punkt 4 (O/D): UNivalget	<p>Vores overparoler:          Bæredygtighed, uddannelseskvalitetx2 og Trivsel.</p> <p>Opsamling:          Bæredygtighed:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Fokus på at vi er de eneste der mener bæredygtighed også skal fylde undervisning og at bæredygtighed ikke kun handler om drift.</li> <li>- Fokus på vores samarbejde med de andre grønne foreninger.</li> <li>- Heriblandt vores nuværende samarbejde med DGUB.</li> </ul> <p>Trivsel:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Det skal belønnes når man er aktiv i foreninger</li> <li>- Det skal være nemmere og mere fleksibelt at kunne bruge sin tid til aktiviteter</li> <li>- Det skal ikke kun være gældende for råd og nævnsarbejde</li> <li>- Vi skal sætte færre barrierer for studerende med funktionsnedsættelser. Der er nok der sætter barrierer for dem i forvejen</li> </ul> <p>Uddannelseskvalitet:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Det er vigtigt at det at mange dumper ikke bliver lagt over på studerende som deres skyld</li> <li>- Der er mange ting man kan gøre ved kurser hvor der er høj dumpeprocent som ikke bare gør eksamen nemmere eller sænker krav til studerende. Er undervisning god nok? Er der nok undervisning? Er underviser kvalificeret? Passer eksamen og kursets indhold sammen?</li> <li>- 6. SU-år er forbundet med fleksible studieplaner men også særligt med at skifte studie undervejs. Det er også forbundet med et øget engagement i studielivet</li> <li>- Fleksible studieplaner kan anskues fra mange områder, både i forhold til at kunne tage kurser på andre fakulteter men også i forhold til at kunne prioritere studiejobs eller kurser så man læser på fæks nedsat tid.</li> </ul>
Punkt 5 (O/D/B): Strategi (LUKKET PUNKT)	<b>Malte opsummere</b>
Punkt 6 (O/D/B): Ti- tel	<b>PK</b>
Punkt 7 (O/D/B): Ti- tel	<b>GF</b> <p>Det er svært at promovere den ude i fagrådet, fordi det er svært at knytte relevans. Hvis man ikke har meget med SR at gøre til at starte med, så kan det være svært.</p> <p>Fagråd har det allerede svært, når de aktive de har allerede er over-aktive, og derfor kan det være meget trættende at deltage aktivt i SRKU også.</p> <p>Det er ikke noget eksklusivt – og det skal gøres tydeligt.</p> <p>Vi skal være mere aktive ude lokalt. Hold måske fællesfrokost ude lokalt. LOKALT ER KEY.</p> <p>Lave noget aktive før sommeren. Brug forårskampagnen til at finde folk. Igen lokalt ude ved fagrådene. Gør det med fakultetsrådene.</p>

	<p>Vi skal være bedre til at bruge vores kanaler internt i bestyrelsen!</p> <p>Evaluering: Lidt trist, at dagsordenen blev lavet om, især fordi der var ikke rigtig tid til at snakke internt. Det kunne være fedt med mere tid, og hvis der ikke er tid, så kunne det være fedt, hvis vi fik ændringsforslag før, så man kunne snakke om det.</p> <p>Dirigentbordet blev stresset, hvilket gjorde rummet stresset.</p> <p>Gode snacks – Croissant !!</p> <p>Aftensmaden kunne godt være bedre – kunne være rart at få noget mere vegetarisk mad.</p> <p>Vi kan godt lige workshops.</p> <p>Bedre valgsystem.</p> <p>Vi vil have et fladt lokale.</p>
<p>Punkt 8 (O/D/B): Titel</p>	<p><b>SU-år. Hvad gør vi?</b></p> <p>Vi håber, at de studerende som er på uni, stadig har det 6.år efter lovforslaget i februar. Kan være at kandidat-SU bliver løn-baseret, til fordel for at vi stadig har et 6.år.</p> <p>DSF overvejer et reelt kampagnekontor.</p> <p>Uddannelsesalliancen – var oprindeligt meget bred.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Vi forsøger at kickstarte den i den forbindelse.</li> <li>- Fagbevægelsen og studenterbevægelsen har ikke det helt godt med hinanden</li> </ul> <p>Hvordan laver vi kampagne om SU'en i både efteråret og foråret?</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Har vi noget gammelt materiale, som vi kan revidere, og anvende igen.</li> <li>- Mobilier gennem bestyrelse og med bestyrelsen.</li> <li>- Peg på den studerende som gør det på normeret tid</li> <li>- Anvend det til UNivalget – det sætter os anderledes end FF og KS.</li> </ul> <p><i>'Hvad ville det gøre ved dit liv, hvis man fjernede det 6. SU-år?'</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Anvend de historier som kampagne-materiale.</li> <li>- Indsaml historier.</li> <li>- Lav en tanke-boks, hvor vi kan indsamle historier, hvor folk kan smide en lille seddel. <ul style="list-style-type: none"> <li>o QR-kode</li> </ul> </li> </ul> <p>Vi skal nok komme til at banke rigtig mange ting i hoved på studerende under UNivalget. DSF er måske ikke vildt meget for underskrifter.</p> <p>Vi skal mobilisere og DSF skal lave lobby-arbejde.</p> <p><b>MØDE evaluering!</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Bedre deadline til at melde afbud til møde. Det er vigtigt at vi ved om folk kommer.</li> <li>- Godt med mere debat til møderne.</li> </ul>